
Warszawa, 15.11.2017 r. 
 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI REWIZYJNEJ  
HUFCA ZHP WARSZAWA – WOLA 

ZA OKRES 10.06.2015-15.11.2017 R. 

 
Działając na podstawie Statutu Związku Harcerstwa Polskiego § 54 pkt. 1 i 2 oraz Regulaminu 

Komisji Rewizyjnej ZHP § 1 pkt. 4, Komisja Rewizyjna Hufca przedkłada Druhnom i Druhom: 

• sprawozdanie ze swojej działalności za okres od 10.06.2015 r. do 15.11.2017 r. 

• ocenę działalności Komendantki i Komendy Hufca ZHP w okresie trwania kadencji  

i wniosek w sprawie absolutorium. 

 

AD. 1 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Hufca ZHP Warszawa Wola 

• Komisja została wybrana na Zjeździe Hufca ZHP Warszawa Wola w dniu 10.06.2015 r. 

i ukonstytuowała się w następującym składzie: 

- hm. Katarzyna Banaszczyk – przewodnicząca, 

- phm. Anna Wąsowska – wiceprzewodnicząca, 

- pwd. Paweł Polcyn – sekretarz, 

- phm. Magdalena Kwiatkowska – członkini, 

- phm. Barbara Skwarczyńska – członkini. 

• W czasie trwania kadencji w składzie Komisji nie zaszły żadne zmiany personalne. 

• W okresie sprawozdawczym przeprowadzono 5 posiedzeń komisji, poświęconych 

między innymi: opracowaniu planów pracy i sprawozdań z działalności KR, ocenie 

pracy Hufcowego Zespołu Kadry Kształcącej, poziomu organizacji zlotów Hufca, ocenie 

pracę komendantki i członków komendy.  

• Realizując uchwały Komisji Rewizyjnej Chorągwi oraz Centralnej Komisji Rewizyjnej 

ZHP, przeprowadzono kontrolę „Bądź bezpieczny” oraz kontrolę kształcenia 

realizowanego na poziomie hufca w zakresie weryfikacji zgodności działań 

kształceniowych z zapisami obowiązujących regulaminów ZHP, Statutu ZHP oraz 

przepisami prawa. 

• W trakcie bieżącej kadencji członkowie Komisji Rewizyjnej Hufca brali udział 

w szkoleniu organizowanym przez KRCh. 

• Komisja nadzorowała między innymi: stosowanie metodyki harcerskiej w drużynach 

i w hufcu, system kształcenia instruktorów, brała udział w wizytacjach obozów oraz 

zlotów. 

• KRH kontrolowała na bieżąco dokumentację Hufca.  



• Członkowie Komisji Rewizyjnej brali udział w jednym posiedzeniu Komendy Hufca i byli 

na bieżąco informowani o realizacji zadań statutowych, przedstawiciel KR wziął udział 

w spotkaniu szefów zespołów hufca.  

• Do Komisji wpłynął jeden wniosek z zewnątrz, na który Komisja odpowiedziała 

wnioskującemu. 

• Wspólnie z Zespołem Kadry Kształcącej Komisja Rewizyjna przygotowała warsztaty dla 

drużynowych, przybocznych, funkcyjnych drużyn hufca dot. przygotowania biwaku pod 

względem organizacyjno- finansowym oraz programowym. 

• Pracę Komisji Rewizyjnej Hufca można ocenić jako dostateczną. 

 

AD. 2 Ocena działalności Komendantki i Komendy Hufca oraz wniosek w sprawie absolutorium 

Na podstawie przeprowadzonych kontroli oraz obserwacji, Komisja Rewizyjna, nawiązując 

do § 33 pkt. 2 Statutu ZHP, ocenia realizację zadań Hufca w czasie trwania kadencji 

następująco: 

• w zakresie kształcenia drużynowych i funkcyjnych – dobrze. 

Kadra hufca ma stałą możliwość przeszkolenia do pełnionych funkcji na wymaganych 

kursach. Kursy przewodnikowskie odbywają się co roku jesienią/zimą, kursy 

drużynowych z mniejszą regularnością. Kursy nieobowiązkowe, szkolenia i konferencje 

w dalszym ciągu cieszą się niewielkim zainteresowaniem – szukane są rozwiązania 

mające na celu większe zainteresowanie ofertą przedsięwzięć kształceniowych. 

Zagrożeniem dla przyszłych działań Zespołu Kadry Kształcącej hufca jest mała liczba 

jego członków posiadających przynajmniej BOKK. 

• w zakresie inicjowania działań programowych – bardzo dobrze. 

Hufiec posiada bogatą i stałą ofertę programową dla swoich członków, głównie 

podzieloną dla poszczególnych pionów. Proponowane są również nowe inicjatywy, np. 

propozycje programowe, a członkowie Hufca biorą też udział w działaniach na 

poziomie Chorągwi.  

• w zakresie pozyskiwania i motywowania kadry instruktorskiej – bardzo dobrze. 

Utrzymywany i udoskonalany jest system motywacyjny dla drużyn i drużynowych – 

Lilijki oraz Super Drużynowy. Działają namiestnictwa, od roku 2014/2015 każda drużyna 

ma swojego opiekuna, którego zadaniem jest wspieranie drużynowego. Każdy nowy 

drużynowy otrzymuje od Komendy Hufca list przywitalny na funkcji. Wyróżniane są 

i zamieszczane w hufcowym Banku Pomysłów najlepsze w danym roku harcerskim 

plany pracy. 

• w zakresie organizowania akcji zimowej i letniej – dobrze. 



Co roku odbywają się akcje HAL i HAZ, w których uczestniczy w miarę stała liczba 

harcerzy. Przed organizacją akcji HAZ i HAL jest powoływany Pełnomocnik do pomocy 

w organizacji, wspierane są również HAL i HAZ środowiskowe. 

• w zakresie koordynacji, nadzoru i oceny podległych jednostek – dobrze. 

Zostały wprowadzone spotkania Rady Szczepowych odbywające się raz na kwartał, 

umożliwiające monitorowanie sytuacji w ich środowiskach. Dzięki działalności 

namiestnictw i opiekunów drużyn monitorowana jest też działalność poszczególnych 

jednostek (sprawdzanie planów pracy, wizytacje, najczęściej jednostek mających 

otwarty okres próbny, ocena raportów lilijkowych). 

• w zakresie działalności finansowo-gospodarczej – bardzo dobrze. 

W hufcu funkcjonuje Instrukcja organizacji akcji zarobkowych oraz Instrukcja obiegu 

i kontroli dokumentów powodujących skutki finansowo-gospodarcze. Działa Zespół 

Finansowy Hufca, w skład którego wchodzi instruktor ds. akcji zarobkowych. Hufiec nie 

posiada żadnych zaległości finansowych, wprowadzono miesięczne zbieranie 

dokumentów nie później niż do 10. każdego miesiąca, wprowadzono elektroniczne 

wnioski o wystawianie faktur, regularnie co miesiąc mają miejsce dyżury skarbnika 

hufca. 

• w zakresie pozyskiwania nowych członków – dobrze.  

Stan ilościowy hufca utrzymuje się na stabilnym poziomie, a nawet odnotowuje się 

niewielki wzrost liczby członków. Niepokojąca jest mała liczba drużyn wędrowniczych. 

• w zakresie współpracy ze środowiskiem lokalnym – celująco. 

Współpraca z władzami obu dzielnic, na terenie których działa Hufiec, tj. Woli  

i Bemowa oraz z dyrektorami szkół jest bardzo dobra. Hufiec otrzymuje liczne 

dofinansowania na imprezy, bierzemy udział w imprezach okolicznościowych jako 

reprezentacja Hufca, reprezentacje drużyn biorą udział w imprezach szkół, w których 

działają. W czerwcu 2017 r. dzięki wsparciu finansowemu władz dzielnic Wola i Bemowo 

udało się odnowić sztandar hufca. 

 

Komisja Rewizyjna pozytywnie ocenia realizację zadań stojących przed Komendantką Hufca, 

określonych w § 53 Statutu ZHP. Dh. hm. Katarzyna Krzak właściwie kierowała pracą Hufca 

i dokumentowała jej działalność zgodnie z obowiązującymi przepisami, reprezentowała Hufiec 

na zewnątrz oraz stworzyła korzystne warunki do realizacji statutowych celów działalności 

jednostek podstawowych, realizowała uchwały władz ZHP, współpracowała z władzami 

statutowymi hufca, wydawała rozkazy. Pomimo ogólnie znanych problemów finansowych 

Związku, dbała o sprawną działalność podległych jednostek Hufca, szczególnie od strony 



technicznej i organizacyjnej. W chwili obecnej Hufiec dysponuje płynnością finansową, nie 

zalega ze składkami i ma zapewnione środki na działalność statutową. 

Komisja Rewizyjna stwierdza, że Komenda Hufca obecnej kadencji systematycznie odbywała 

posiedzenia, na bieżąco zatwierdzała i oceniała realizację planu pracy oraz planu finansowego 

Hufca oraz właściwie wywiązywała się z obowiązków określonych w § 52 pkt 2 Statutu ZHP.  

 

 

 

przewodnicząca KRH 

hm. Katarzyna Banaszczyk 


